
BRM.0012.6.1.2013 
Protokół nr 1/2013 

z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 21 stycznia 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  9:00 
Godzina zakończenia obrad:  9:45 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W Komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego :  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Krzysztof Gnach   Przewodniczący Komisji 
Jacek Górowski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Jolanta Mitręga   Członek 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczył Pan Ryszard Sobala Komendant Straży 
Miejskiej. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach otworzył posiedzenie Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego i 
przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Podsumowanie pracy komisji za rok 2012. 
3. Sprawy różne. 
4. Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt. 1    Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez Komisję. 
 
 
 
 
 
 
 



Ad. pkt. 2    Podsumowanie pracy komisji za rok 2012. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego, które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Zapytał czy ma ktoś jakieś 
pytania do przedstawionego sprawozdania z pracy komisji. 
 
(Zapis nieczytelny) 

 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku 
komisji, m.in. w miesiącu marcu nie było wysłuchane przedstawienie 
informacyjnego Powiatowego Inspektora Budowlanego o stanie obiektów 
budowlanych na terenie Ząbkowic Śląskich, postara się w tym roku zorganizować 
takie spotkanie. Zapytał czy są jeszcze jakieś pytania lub uwagi do planu pracy. Nikt 
się nie zgłosił więc przeszedł do punktu następnego. 
 
 
Ad. pkt. 3    Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach przekazał informację, że 19 stycznia na zaproszenie Komendanta OSP Stolec 
był na uroczystości przekazania wozu bojowego dla tej jednostki, pojawiły się 
sugestie dot. nowej remizy dla tego samochodu w tym roku nie będzie takiej 
możliwości, powiedział, że cieszy się, że jednostka ma już ten nowy wóz i, że spełni 
swoje zadanie. 
 
(Zapis nieczytelny) 

 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że Komendant chciał podziękować wszystkim Radnym za wkład 
gminy, który był znaczący na zakup auta, także Urzędowi Marszałkowskiemu, 
Urzędowi Ochrony Środowiska oraz Komendzie Głównej Państwowej Straży 
Pożarnej. Zapytał czy są pytania do Pana Komendanta. 
 
Radny Dariusz Gancarz zapytał Komendanta o fotoradar, dlaczego ta tablica stoi na 
środku Kamienieckiej a nie na początku jak się wjeżdża, koło stadniny koni też stoi, a 
drugie pytanie to, dlaczego na tej tablicy nie ma napisane odcinka od do jak na 
każdej tablicy czy to jest na całej długości czy jak. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala odpowiedział, że nawet nie wiedział, 
że już są postawione te tablice i w jakich miejscach stoją, na pewno to gdzie one stoją 
i na jakim odcinku zadecydował Zarząd Dróg Wojewódzkich, który je wydawał, 
niedawno jak gmina wystąpiła to w pierwszej kolejności odrzucili wniosek, 
powiedzieli, że na każdym zakręcie ma być znak a to jest bez sensu ponieważ 
umieszcza się znak z określonym odcinkiem trasy jaki będzie obejmował, natomiast 
ten znak nie jest kompletny bo musi być tabliczka z odległością pomiaru, ponieważ 



ten znak dot. stacjonarnego wymiaru, powiedział, że sprawdzi dlaczego w takim 
miejscu stoi ta tabliczka, tylko w samorządach pieniądze z mandatów nie mogą być 
przeznaczane na inny cel jak tylko na poprawę bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 
powiedział, że nie jest za fotoradarmi stacjonarnymi w takim wymiarze jak się teraz 
o nich mówi tylko za mobilnymi, mają szkoły na ul. Powst. Warszawy, ul. Orkana, 
ul. Boh. Getta, także szkoła przejście dla pieszych Kluczowa, to są wnioski 
samorządów lokalnych i sołtysów. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zgłosiła wnioski do Komendanta, pierwszy to chodnik 
prowadzący z ul. Wrocławskiej na ul. Waryńskiego, powiedziała też, że chciałaby się 
zainteresować projektem uchwały, który złożyła w sprawie stanowiska Rady 
Miejskiej Ząbkowic Śląskich dot. zmiany przepisów ordynacji wyborczej do Sejmu 
Rzeczypospolitej, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu , wszyscy otrzymali 
materiały i chciałaby aby komisja zaopiniowała tą uchwałę. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że zanim otworzy dyskusję to musi zapytać komisji czy wyrażają 
zgodę na opiniowanie tej uchwały żeby go rozpocząć: 
 
Głosowanie:     za:4     przeciw:0        wstrzymało:1 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że projekt uchwały jest zaopiniowany przez 
Radcę Prawnego, jest to już druga uchwała, którą powinna opiniować Komisja nie 
ma znaczenia w którym momencie, podobnie było z inna uchwałą, w której 
opiniowaniu Komisja PPiPP została pominięta, opiniowanie zostało podjęte w 
Komisji Gospodarczej, zapytała czy przewodniczący organizuje pracę komisji na 
podstawie tego co powie Przewodniczący Rady.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach otworzył dyskusje na przedstawionym tematem. 
 
Radna Danuta Tkaczonek wypowiedziała się na temat jednomandatowych okręgów 
wyborczych, podała dla porównania jaka jest różnica między ordynacją 
proporcjonalną obecnie obowiązującą a co wnoszą jednomandatowe okręgi 
wyborcze, 460 jednomandatowych okręgów wyborczych z równouprawnieniem dla 
wszystkich do kandydowania, obecnie są duże okręgi  wyborcze 41, średnio po 
930 000 mieszkańców, jeżeli zostałyby wprowadzone jednomandatowe okręgi 
wyborcze byłoby to z korzyścią dla mniejszych gmin i powiatów, byłby już okręg 
83 000, który równa się powiatowi lub dzielnicy większego miasta, dla powiatu 
Ząbkowickiego byłoby to korzystne, np.  okręgi wielomandatowe czyli wybieranych 
jest od 7 do 19 posłów i jeden okręg jeden mandat, uważa, że nie można przechodzić 
obojętnie obok spraw powiatu. 
 
 
 
 



Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że nie ma zastrzeżeń do tego projektu tylko do para. 2, 
powiedział, że zrezygnowałby z zapisu ponieważ Burmistrz jest niezależnym 
organem, zaproponował aby upoważnić Przewodniczącego Rady Miejskiej, 
ponieważ Rada jest niezależnym organem jednostki Samorządu Terytorialnego, 
chyba, że Burmistrz się zgodzi aby tak zostało. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że Rada jest organem uchwałodawczym a 
Burmistrz organem wykonawczym, może zdarzyć się tak, że czasami Rada uchwala 
jakiś projekt uchwały i Burmistrz może się nie zgadzać jako osoba, ale jako osoba 
pełniąca funkcję publiczną jest zobligowana wykonywać zadanie jakie nakłada na 
niego Rada, może to być Burmistrz albo Przewodniczący Rady chodzi o 
propagowanie idei wśród mieszkańców. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach odpowiedział, że idea jest słuszna ale obawia się żeby ta inicjatywa nie 
skończyła się źle. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że nie da rady rozstrzygnąć co zrobi władza 
najwyższa w państwie ale jest projekt obywatelski, bez własnego wkładu samo się 
nie zrobi dlatego są dwie propozycje, że być może posłowie przemyślą i sami będą 
chcieli to zmienić albo drugi projekt obywatelski, który dąży do tego żeby 
zorganizować referendum czy obywatele w ogóle by chcieli taką formę 
funkcjonowania państwa. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zapytał, czy są pytania do tego projektu. Nikt nie miał więc zarządził 
głosowanie nad przedstawionym  projektem uchwały: 
 
Głosowanie:     za: 5        przeciw: 0        wstrzymało:0 
 
Radna Jolanta Mitręga wniosła interpelację w sprawie utworzenia przejścia dla 
pieszych na ul. Głowackiego, które stanowi załącznik nr 4  do protokołu. Poprosiła o 
niezwłoczne zajęcie się tą sprawą i zapytała Komendanta jakie są szanse dla 
utworzenia tego przejścia dla pieszych i jak długo ta sprawa może potrwać. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala odpowiedział, że jest za utworzeniem 
przejścia bo przejście poprawia bezpieczeństwo, chroni pieszego przed kolizją na 
drodze, także zgadza się co do lokalizacji to tam przejście nie wchodzi w grę bo jest 
tam skarpa można byłoby je przenieść trochę wyżej natomiast na samym końcu są 
schodki zejście prosto na ulice ale nikt nie korzysta z tego bo ostatni stopień jest 
bardzo wysoki, jest to bardzo niebezpieczne ponieważ jest tam droga 
dwukierunkowa.  
 
Radny Jacek Górowski zapytał, czy dałoby radę przyjechać raz albo dwa razy w 
tygodniu i sprawdzić, ponieważ doszły go informację, że starsza młodzież korzysta z 
placu zabaw i mogą go poniszczyć. 



Radna Jolanta Mitręga zapytała o sygnalizację świetlną w niedzielę przy ul. 
Wrocławskiej czy nie można tego wyłączyć, nie ma żadnego samochodu a trzeba 
stać. 
 
Komendant Straży Miejskiej Ryszard Sobala odpowiedział, że jeszcze raz 
skontaktuje się z Zarządem Dróg Powiatowych, ale powiedział, że zdarza się, że w 
niedziele są światła pulsujące a czasami, że świecą normalnie, powiedział, że musi 
być czujnik i włącza się wtedy światło jak jest duże natężenie ruchu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powiedział, że wnioski z posiedzenia Komisji z 24 września m.in. o założeniu 
nowej tabliczki na ul. Ogrodowej, tabliczki z nazwami ulic i informacyjne w całym 
mieście będą w IV kwartale 2012r. nic nie zostało w tym temacie zrobione i trzeba 
przypomnieć o tym Burmistrzowi. Następnie zakończył posiedzenie komisji i 
podziękował wszystkim za uczestnictwo. 
 
 
Ad. pkt. 4 Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący  Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, w związku z wyczerpaniem obrad zamknął posiedzenie komisji 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
Protokołowała 
Karolina Kita 
 

 

 

 

       

   Przewodniczący Komisji 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 

 
     (-) Krzysztof Gnach 

 


